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Статья посвящена исследованию института ответственности должностных лиц орга-

нов местного самоуправления по законодательству Российской империи второй половины 

XIX века. Выявлены основания привлечения к ответственности, виды наказаний, приме-

няемые к служащим земских и городских управ за правонарушения по службе, отличавши-

еся характером правовых последствий. Установлено, что на законодательном уровне был 

предусмотрен единый механизм юридической ответственности служащих государственных и 

местных органов.
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The article is devoted to the study of the Institute of responsibility of local government officials 

under the legislation of the Russian Empire in the second half of the XIX century. The grounds for 

bringing to responsibility, types of punishments applied to employees of Zemstvo and city councils for offenses 

in the service that differed in the nature of legal consequences were revealed. It was established that a single 

mechanism of legal responsibility of employees of state and local authorities was provided at the legislative 

level.
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